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Referat - LUU VVS 

 
Dato:  Onsdag den 20. september 2023 
  Kl. 09.00 - 12.00 
 
Sted:  TEC Gladsaxe, mødelokale 1.006 
 
Tilstede: Søren Thomsen   Frederiksberg VVS  ST 

Dan Jeppesen   Tvilling VVS   DJ 
Bjørn Due   Rør & Blik   BD 
Henrik Juul Rasmussen  Rør & Blik   HJR 
Tue Hækkerup   TEC    THAE 
Jan C I Pedersen  TEC    JCIP 
Steen Dyrhof   TEC    SDY 
Omar Ghoul   TEC, elevrepræsentant  OGH 
 
 

Afbud:  Kim Fusager Balle  Rør & Blik   KFB 
  Britt E. Christiansen  TEC, Skoleoplæring  BEC 

Anders Hansen   EVU    AH 
Oliver T Pedersen  TEC, elevrepræsentant  OTP 
 

Referent: Marianne Rydiander  TEC    MRY 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
2. Meddelelser fra formanden 
3. Meddelelser fra skolen 
4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  
5. Meddelelser fra det faglige udvalg 
6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
7. Frafaldsanalyse fra EVU 
8. Certifikatgebyr 
9. Drøftelse omkring forskelsbehandling ift. at tage lærlinge 
10. EUX VVS 
11. Eventuelt  

 
Omar Ghoul er ny elevrepræsentant i LUU. Mødet startede med en præsentationsrunde. 
 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
 
Referatet blev godkendt. 
 
 

2. Meddelelser fra formanden 
 
ST 
- Har ikke noget nyt pt. 

 
 

3. Meddelelser fra skolen 
 

JCIP 
Sender hold 3.E hjem i fire dage fra torsdag den 21. til tirsdag den 26. september, de bliver 
genindkaldt til undervisning i energitekniske installationer. Dette sker på grund af sygdom i 
afdelingen. Mestrene får brev om det senere i dag. Deres undervisning i fjernvarme fastholdes. 
Robert der er gået på pension, er ansat som timelærer i afdelingen, han kommer ind og hjælper i 
perioden med sygdom. 
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Udvalget er enige om, at løbende info til LUU i god tid er vigtigt.  
 
 

a. Medarbejdersituationen i afdelingen 
 
En sygemeldt medarbejder er på vej tilbage på nedsat tid. En anden er på vej op i tid. 
 
Det er ved at blive afklaret, hvilke fag de nye kollegaer skal undervise i. 
 
Har fået en opsigelse fra en underviser på køleteknik, VVS KMO kat. II varetages fra nu af 
Jean. 
 
16. oktober starter en af underviserne der tidligere var ansat i smedeafdelingen i Ballerup. 
Der er 7 båse i VVS-afdelingen, som kan anvendes til mindre holdstørrelser på VVS og 
Køleteknik. Morten kommer også til at afvikle svejs i Ballerup for VVS-afdelingen og vil blive 
inddraget i flere VVS-fag. 
 
 

b. Opfølgning certifikatprøver 
 
Prøverne ift. certifikat planlægges så det giver mening for afdelingen og eleverne. 
Har en udfordring omkring antallet af elever der kan gå til prøve. Censorerne sætter antallet 
til 12, men det er ikke rentabelt for afdelingen. 
 
JCIP har fået at vide, at på en skole har nogle elever fået lov til at gå til fjernvarmecertifikat 
fire gange. Ærgerligt Anders (EVU) ikke er her i dag, da der er spørgsmål omkring om det er 
ok. BD mener ikke eleverne må få deres svendebreve, hvis prøven/certifikatet ikke er 
bestået. 
 
Første hold er gennemført i plastsvejs og USME, alle elever bestod. 
Vil gerne have indhentet alt i løbet af 2024. Det kommer fortsat til at blive afviklet 
sideløbende med ordinærundervisning. 
 
11 oppe til A-certifikat før sommerferien, 4 kom igennem og 7 dumpede. 
 
KEA har lånt gaslokalet i en periode op mod jul 2023 samt vi udlåner en underviser til 
gennemførsel på visse dage. 
 
 

c. Uddannelsesplanlægning 
 
Ny version 
 
 
AMU 3. og 4. kvartal 2023 
 
JCIP sender en opgørelse til udvalget ift. opfølgning på hjemsendte elever på 3.EN. 
 
Har gennemført specialeugen for SDE på KMO kat. II, glad for at kunne hjælpe andre skoler. 
 
HEAT er blevet gennemført før sommerferien og et efter ferien, alle bestod. 
 
Afvikler åbent værksted med blikkurser. 
 
2/11-10/11 afvikles kursus i fjernvarme, holdet er fuldt booket. 
 
U/Nord har spurgt om TEC kan afvikle nogle kurser, dette kan dog blive svært at hjælpe 
med pga. sygdom i afdelingen, men vi fortsætter dialogen. 
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Regionsmesterskab U/NORD uge 43 
 
Har afholdt møde omkring mesterskaber på skolerne. Gennemfører skolemesterskab på 
mandag, så regionsmesterskabet i uge 43 kan fastholdes på U/Nord. 
 
De to skoler har koordineret opgaven til skolemesterskabet. 
 
 

d. Skoleoplæring (mail fra BEC) 
 
Bestand pr. 19. september 2023 
- 4 i alt 
- 2 er i VFO 
- 1 er langtidssygemeldt 
- 1 møder i SOP 
 
Siden sidste møde (31. maj 2023) har: 
- 4 lærlinge opnået læreplads og en er blevet udlært 
- 1 lærling fra GF2 i august er optaget i SOP 
- 2 lærlinge er optaget efter mistet læreplads 
- 4 lærlinge er afvist efter mistet læreplads 
 
Er i dialog om etablering af VVS Skoleoplæringsværksted på Stamholmen 195.  
 
 

e. EUD-sekretariatet v/MAL 
 
Hold C er der 4 elever ud af 19 der ikke har læreplads – 78,9 % opfyldt pt. 
Hold D er der 5 elever ud af 19 der ikke har læreplads – 73 % opfyldt pt. 
 
Hold E er der 17 elever ud af 22 der ikke har læreplads. 
Hold F er der 19 elever ud af 24 der ikke har læreplads. 
 
BD fortalte at på landsplan er det cirka 66 % der ikke har læreplads på GF2. 
JCIP fortalte, at Mortens opfattelse af at få eleverne ud i praktik fortsat er positiv. 
 
Der er en stigning på gennemsnitsalderen af elever/lærlinge. 

 
På hvert GF2 hold opstartes der med 26 elever, tager hurtigt ind fra ventelisten hvis der er 
frafald. 

 
 

4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  
 
Eleverne har snakket om fjernvarmecertifikatet og opdatering af undervisningsmateriale. 
Eleverne synes det er meget svært med fjernvarme. 
 
SDY mener der bør ses ind på kravene til certifikatfagene, eleverne bliver meget påvirkede af at det 
er svært. BD mener der skal kommunikeres tydeligt ud omkring dette til elever og mestre. 
 
Oliver T. Pedersen er suppleant for Omar. Begge elever får dagsorden og referater. 

 
 

5. Meddelelser fra det faglige udvalg 
 
BD 
Det er blevet drøftet hvad der sker på Herningsholm ift. blikkenslagerspecialet. Det faglige udvalg er 
ikke afklarede omkring hvorvidt en fast dispensation kan gives. Det Faglige Udvalg har udbedt sig 
yderligere dokumentation og oplysninger. På skolelederkonferencen i uge 26 dukkede faglærer ikke 
op for at fremlægge undervisningsplan som aftalt. 
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Der bliver set ind på undervisningen til FJV-certifikat på alle skoler, samt på bedømmelsen fra de 
forskellige censorer fra Fjernvarmeordningen. 
 
 

6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
 
BD 
Afmatningen er ikke slået igennem endnu så det kan ses på ledighedstallet. 
Der er 54 ledige på nuværende tidspunkt.  
 
Mængden og typen af opgaverne i branchen blev drøftet. 
 
I eftermiddag (kl. 15-17) afholdes blikkenslager event, hvor nye metoder i branchen vil blive fremvist. 
 
Der afholdes bootcamp i Aalborg i denne weekend, der deltager cirka 100 lærlinge. 
 
Næste kobberkunstkursus er planlagt med Michael Bradtberg. 
 
 

7. Frafaldsanalyse fra EVU 
 
Denne er drøftet under tidligere punkt. 
 
 

8. Certifikatgebyr 
 
JCIP har sendt en henvendelse til EVU omkring indførsel af et certifikatgebyr på EUD, dette har EVU 
afvist at skolerne må dette. 
 
Det er forskellige svar skolerne har fået fra STUKUVM og EVU. BD vil gerne have det skriftlige svar, 
hvor Herningsholm har fået lov til det af STUKUVM. Vil gerne gå videre med dette, det skal være 
samme procedure for alle skoler. 
 
THAE gjorde opmærksom på, at det er problematisk for uddannelserne, at den ene part bestemmer 
uddannelsens indhold og den anden bestemmer midler der tilgår skolerne. 
 
 

9. Drøftelse omkring forskelsbehandling ift. at tage lærlinge 
 
Det er blevet problematisk at behandle disse sager. Desværre bliver skolens konsulenter inddraget i 
virksomhedernes forskelsbehandling. Konsulenterne skal sige fra overfor det. 
 
ST er overrasket over, at dette er en udfordring og noget som eleverne oplever.   
 
Udvalget er enige om, at der skal være 0-tolerance overfor virksomheder der udviser 
forskelsbehandling. Konsulenterne skal afvise at hjælpe dem med at få den ”rigtige” lærling. 
 
THAE vender tilbage hvis der kommer nogle konkrete oplevelser, så vil der blive gået videre med 
det. 
 
 

10. EUX VVS 
 
Har pt. hold fra EUX GF1 på besøg i afdelingen til undervisning, desværre er der nogle af eleverne 
der allerede har valgt anden EUX uddannelse. 

 
 

11. Eventuelt 
 

Tekniq har henvendt sig omkring, at de mener de mangler på invitationen til dagens blikkenslager event. 
JCIP har fulgt op på dette og talt med Tekniq. 
 



 

LUU VVS 20.09.2023  Side 5 af 5 
 

Andre skoler har gang i Craft Nation, sender materiale ud omkring dette sammen med referatet. Dette bør 
drøftes på næste møde igen. Der er planer om et DM i blikkenslager uden at alle skoler er med. 
 
 
LUU-møder 2023:  
6. december 
 
LUU-møder 2024:  
6. marts 
12. juni 
18. september 
4. december 
 
  

 
Opsamling til næste LUU-møde;  

•  
 
Punkter til næste dagsorden - LUU; 

• Efteruddannelsesudbud (fast punkt) 


